
Protokół z XL Sesji Rady Gminy  
z dnia 30 kwietnia 2014r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Henryk Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Katarzyna Kosmowska 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Mirosława Radzimska – kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku                       
z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 
obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 

 



2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Działalność służby zdrowia na terenie gminy. 
6. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany budżetu na 2014r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2014-2024. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących 
do Gminy Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Kleszczewo. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2013r.  
11. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie 
zgłosił uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad 
jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXIX Sesji Rady 
Gminy przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Działalność Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Twój Lekarz” 
przedstawiła kierownik przychodni lek. med. Anna Walkowiak, która poinformowała, 
że w ramach jednostki funkcjonują następujące poradnie: 
- poradnia lekarza rodzinnego 
- poradnia medycyny pracy. 

Wszystkie zatrudnione pielęgniarki mają ukończone kursy szczepień.                   
W laboratorium poradni pobierany jest materiał do badań. 
 Poradnia lekarza rodzinnego w Tulcach ma zadeklarowanych 2080 pacjentów, 
w tym w rozbiciu na przedziały wiekowe ta liczba prezentuje się następująco: 
- 0-6 lat  174, 
- 7-19 lat 295, 
- 19-65 lat 1242, 

 



- powyżej 65 lat 369. 
 W 2012r. wykonano 7924 świadczeń zdrowotnych w gabinecie i 54 wizyty 
domowe. W 2013r. świadczeń zdrowotnych w gabinecie przeprowadzono 7917 i 34 
wizyty domowe.  W okresie styczeń – kwiecień 2014r. przyjęto 2360 pacjentów,             
w tym 648 dzieci. W 2012r. wykonano 369 szczepień obowiązkowych, a w 2013r. 
374. Poradnia prowadziła też szczepienie finansowane przez Starostwo Poznańskie dla 
osób zameldowanych w Gminie Kleszczewo. Były to szczepienia przeciwko grypie, 
których wykonano 37 z 50 możliwych do wykonania i 30 szczepień przeciwko 
Pneumokokom (cały przyznany limit). W roku 2014r. program szczepień 
finansowanych przez Starostwo będzie w przychodni kontynuowany. 
  Doktor Walkowiak poinformowała, że pomimo odwołań do Prezesa 
Wielkopolskiego Oddziału NFZ, oraz do Prezesa NFZ w Warszawie przychodnia nie 
otrzymała kontraktu na świadczenia poradni ginekologiczno – położniczej. Efektu nie 
przyniosła też interwencja Wójta Gminy Kleszczewo w Wielkopolskim Oddziale 
NFZ.  

Głównymi schorzeniami z którymi zmagają się pacjenci przychodni są: 
nadciśnienie tętnicze, cukrzyca, choroby alergiczne, POCHP, choroby nowotworowe. 
W tuleckiej poradni wielokrotnie wykonywano badania okulistyczne, a w bieżącym 
roku planuje się także przeprowadzenie następujących badań: 
- echo serca, 
- usg tarczycy, 
- usg aorty brzusznej, 
- usg nerek, 
- EKG metodą Holtera, 
- usg Doppler tętnic szyjnych i kręgowych, 
- usg naczyń kończyn dolnych, 
- testy uczuleniowe, 
- usg piersi. 
Odpłatność za w/w badania wynosi 35-55zł. 
 Doktor Walkowiak poinformowała o prelekcji, którą zorganizowała Fundacja 
Dojrzali 50, a której tematem był zdrowy styl życia i profilaktyka chorób 
cywilizacyjnych . W czerwcu Pani doktor planuje zorganizować festyn na którym poza 
atrakcjami dla dzieci będzie można zbadać ciśnienie tętnicze, uzyskać poradę 
dietetyka, a także poradę lekarską. Prawdopodobny termin imprezy to niedziela              
15 czerwca br. 

 
Informacje dotyczące działalności PZLR „SANO” w zakresie opieki 

zdrowotnej w latach 2011 – 2013 przedstawił kierownik placówki Pan Wojciech 
Jaworski. Pan Jaworski poinformował, że przychodnia działa na podstawie kontraktów 
zawartych z NFZ. Kontrakty obejmują świadczenia udzielane w zakresie kompetencji 
lekarza rodzinnego, pielęgniarki POZ, położnej POZ. W przychodni przyjmują 
następujący lekarze: 
- lekarz pediatra, 
- lekarz specjalista medycyny rodzinnej, 
- lekarz specjalizujący się w chorobach wewnętrznych.  
Średni personel medyczny stanowią: 
- pielęgniarka praktyki z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, 
- dwie pielęgniarki POZ z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, 

 



- położna POZ. 
Informacje populacyjne dotyczące działalności PZLR „SANO” w zakresie 

podstawowej opieki zdrowotnej prezentują się następująco: 
rok populacja porady dorośli porady dzieci suma porad 
31.12.2011 3210 8252 2848 11100 
31.12.2012 3200 8356 2474 10830 
31.12.2013 3120 8309 2484 10793 
 
 Radny Rajchelt zapytał czy w tuleckiej przychodni badania z zakresu medycyny 
pracy mogą wykonywać również strażacy? 
 Doktor Walkowiak wyjaśniła, że strażaków obowiązują badania 
specjalistyczne, których wykonanie wymaga dodatkowych uprawnień.  
 Przewodniczący Lesiński zapytał czy w ramach medycyny pracy pacjenci 
przyjmowani są codziennie? 
 Doktor Walkowiak wyjaśniła, że od poniedziałku do czwartku. 
 Przewodniczący Lesiński zapytał doktora Jaworskiego czy skrócił się czas 
oczekiwania na receptę, oraz terminy wyznaczanych wizytę? 
 Doktor Jaworski wyjaśnił, że przychodnia ma  dużo pacjentów, a każdą receptę 
wystawia lekarz. W planach NFZ jest umożliwienie wypisywania recept przez 
pielęgniarki, jak dotąd nie jest jednak znany termin wprowadzenia tej zmiany. 
Odnosząc się do czasu oczekiwania na wizytę doktor wyjaśnił, że zależy on od stanu 
chorego. Pielęgniarki dokonujące rejestracji przeprowadzają pod tym kątem wywiad          
z pacjentem.  
      
Ad. 6 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr XL/299/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że w szczegółowo 
omawianym podczas posiedzeń komisji projekcie uchwały wprowadzone zostały 
zmiany polegające na przeznaczeniu z wolnych środków z lat ubiegłych 150.000zł           
na budowę kanalizacji sanitarnej na ul. Miętowej w Gowarzewie, oraz 136.000zł             
na budowę chodnika w Nagradowicach.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 1 radnych. 
Uchwała Nr XL/299/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr XL/300/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2014 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że do WPF wprowadzone zostały zmiany dotyczące 
zwiększenia środków na budowę sieci kanalizacji sanitarnej i budowę chodnika                
w Nagradowicach. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł           
do głosowania projektu uchwały. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 1 radnych. 
Uchwała Nr XL/301/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XL/301/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przyjęcia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 
2012” należących do Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radny Świątczak przypomniał, że w 2010r. kiedy podejmowany był temat 
działalności Orlików argumentem przeciwko udostępnianiu boisk w niedzielę był 
koszt osoby, która obsługiwałaby obiekt w tym dniu. Radny zapytał z czego wynika 
zmiana koncepcji udostępniania orlików i jaki jest prognozowany koszt utrzymania 
otwartego obiektu w okresie V – IX w niedziele w godzinach 14-19, oraz skąd 
pochodziły będą środki na sfinansowanie tej inicjatywy? 

Pani Sekretarz stwierdziła, że opiekę nad Orlikami sprawują animatorzy sportu, 
których czas pracy na obiekcie wynika z zawartych zapisów umownych. W sytuacji 
kiedy Orlik rezerwowany jest przez grupy zorganizowane nie ma na obiekcie 
animatora. Natomiast wysokość kosztów jest obecnie nie do oszacowania z racji tego, 
że nie jest znane rzeczywiste zapotrzebowanie na niedzielne korzystanie z boisk. 

Radny Świątczak zapytał czy osoby zainteresowane korzystaniem z orlika               
w niedzielę będą zobligowane do wcześniejszego zgłoszenia tego faktu? 

Pani Sekretarz przypomniała, że w dotychczasowym regulaminie widnieje zapis, 
że korzystanie z obiektów odbywa się za zgodą administratora, lub trenera 
środowiskowego w oparciu o harmonogram. Pani Sekretarz uważa, że wyznacznikiem 
wszelkich ustaleń będzie faktyczne zapotrzebowanie na korzystanie z obiektu                 
w niedzielę. 

Radny Świątczak stwierdził, że zainteresowanie otwartym orlikiem mieszkańcy 
mogą wykazywać podczas chociażby niedzielnych spacerów. Stąd też zdaniem 
radnego trudno jest oczekiwać wcześniejszej rezerwacji. Radny zapytał czy jest               
to więc propozycja skierowana do grup zorganizowanych? 

Pani Sekretarz stwierdziła, że w początkowej fazie obowiązywania nowych 
regulacji można założyć ogólnodostępność orlika, co pozwoli zweryfikować odzew 
indywidualnych mieszkańców na tą propozycję. 

Radny Bytniewski poinformował, że od poniedziałku do soboty pracuje jako 
animator na tuleckim orliku i rodziny z małymi dziećmi często sygnalizują 
zainteresowanie możliwością niedzielnego korzystania z orlików. Radny podkreślił, że 
od ok. 4 lat w soboty w godzinach 14-16 prowadzi na obiekcie cykl „rodzinna sobota”, 
w tym czasie orlika nie mogą rezerwować grupy zorganizowane, a udostępniany jest 
on rodzicom z małymi dziećmi. Prowadzone są wtedy animacje dla małych dzieci, 
które przy okazji mogą skorzystać z placu zabaw, udostępniona jest też toaleta. 
Wyjątkiem jest okres rozgrywek Ligi Wielkopolskiej, kiedy to rodziny opuszczają 
boisko ok. godz. 15-tej.  

Radny uważa, że o inicjatywie udostępnienia orlika w niedzielę należałoby 
poinformować mieszkańców Tulec, podkreślając, że jest to gest skierowany głównie        
w stronę rodzin z małymi dziećmi. Do dyspozycji grup zorganizowanych orlik jest           

 



od poniedziałku do soboty w godzinach 18-21. Radny Bytniewski stwierdził, że 
Dyrektor GOKIS przewiduje, że w niedzielę opiekę nad orlikiem sprawował będzie 
pracownik jednostki - nie będzie to animator, a jedynie osoba nadzorująca                         
i zapobiegająca ewentualnym aktom wandalizmu. Takie założenie pozwoli 
wkalkulować koszty utrzymania pracownika w koszty zatrudnienia pracowników 
GOKIS.  

Pani Sekretarz uważa, że aby udostępniać orlik w niedziele rodzinom, 
administrator obiektu musiałby „zablokować” w systemie opcje rezerwowania obiektu 
dla grup zorganizowanych w tym czasie.  

Radny Świątczak proponuje nagłośnić omawianą inicjatywę w szkołach                    
i gminnej gazetce Samorząd.  

Radny Bytniewski sugeruje unikać sformułowania  „tylko dla rodzin” ponieważ 
przedszkola np. Bajkowa Kraina organizują festyny dla rodziców z dziećmi, Klub 
Sportowy Clescevia organizuje turnieje dla przedszkolaków i klas 1 i 2, gdzie rodzice 
również mogą spędzać czas wspólnie z dziećmi, a stanowią niejako grupę 
zorganizowaną. Radny uważa, że każdy może na stronie internetowej 
www.sportkleszczewo.pl sprawdzić zarezerwowane terminy na orliku, nie ma 
natomiast możliwości zweryfikowania czy rezerwacji dokonała grupa zorganizowana, 
osoby dorosłe czy też rodzina z dziećmi.  

Pani Sekretarz uważa, że ustalone zasady korzystania z obiektów nie pozwalają 
na faworyzowanie jakiejkolwiek grupy społecznej, jest to kwestia organizacyjna 
dyrektora GOKIS.  

Radny Świątczak uważa, że przedszkoli jest coraz więcej i należałoby też unikać 
sytuacji, że orlik będzie w niedziele zajęty przez te placówki. Zdaniem radnego 
idealnym rozwiązaniem jest realizowanie zamysłu w sposób, który umożliwi 
korzystanie z orlika w niedziele wyłącznie rodzinom z dziećmi.  

Pani Sekretarz uważa, że sprawy organizacyjne leżą w gestii administratora 
obiektu. Należy unikać tego typu zapisów w regulaminie obiektu, gdyż mogłaby 
zostać zakwestionowana zbyt daleko idąca ingerencja w wytyczne co do osób 
uprawnionych do korzystania z orlika. 

Przewodniczący Lesiński uważa, że najlepszy efekt przyniesie nagłośnienie 
możliwości korzystania z orlika w niedziele w szkołach. 

Radny Drzewiecki wyraził swoje zaskoczenie faktem organizowania akcji 
„rodzinne soboty” w Tulcach i stwierdził, że proponuje się możliwość korzystania z 
orlików w niedziele, podczas gdy mało kto wie o inicjatywie rodzinnych sobót. Radny 
zauważył, że na temat sobotnich animacji z dziećmi nie ma informacji w żadnych 
gminnych mediach. Radny proponuje nagłośnić sobotnią inicjatywę, a następnie 
rozważyć udostępnienie orlika w niedziele. Radny Drzewiecki uważa, że 
rozpatrywany wymóg rezerwacji orlika, w sytuacji gdy korzystanie z niego 
odbywałoby się prawdopodobnie przy okazji niedzielnych spacerów byłby 
niefortunny. Idea całkowitego otwarcia boiska w niedziele bez konieczności 
rezerwowania dla jakiejkolwiek grupy znacznie bardziej radnemu odpowiada.  

Pani Sekretarz przypomniała, że regulamin obiektu stanowi o możliwości 
rezerwowania obiektu dla grup zorganizowanych. Organizacyjnie można rozwiązać           
to blokując elektroniczną rezerwację terminów niedzielnych.  

Radny Bytniewski sugeruje, aby okres dwóch kolejnych miesięcy przeznaczyć 
na rekonesans liczby rodzin korzystających z orlika w niedziele, a następnie 
podejmować decyzję odnośnie blokady rezerwacji – są to zdaniem radnego kwestie 

 



administratora obiektów, czyli GOKIS. Radny wyjaśnił, że „rodzinne soboty”                 
to propozycja skierowana do rodzin przychodzących regularnie na orlik, a które nie 
mogą korzystać z niego w trakcie rozgrywek grup zorganizowanych. Obecnie 
ograniczeniem rodzinnego korzystania w soboty z orlików są rozgrywki Ligi 
Wielkopolskiej.  

Radny Drzewiecki podkreślił, że „rodzinne soboty” to szczytna idea, na temat 
której nie miał dotąd wiedzy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to inicjatywa radnego Bytniewskiego, który z racji 
pełnionej na orliku funkcji w taki właśnie sposób zorganizował zajęcia pomimo,              
że regulamin obiektu nie przewiduje takiej formy.  

W kwestii analizowanego udostępniania orlików w niedziele Pan Wójt uważa,  
że należy zablokować rezerwacje elektroniczne z jednoczesną informacją, że orlik jest 
otwarty dla grup niezorganizowanych. Otwarcie orlika w niedziele, w sytuacji kiedy  
w ciągu tygodnia brakuje wolnych terminów, jest wyjściem naprzeciw potrzebom 
mieszkańców gminy. Pan Wójt sugeruje, aby z udostępnianych pięciu niedzielnych 
godzin, wytypować odpowiednią porę w której przez np. dwie godziny obiekt będzie 
do dyspozycji  rodzin. Ilość gminnych boisk jest zdaniem Wójta na tyle duża, że dwie 
godziny na orliku zarezerwowane wyłącznie na zabawę dla dzieci i ich rodziców to 
czas wystarczający.  

Radny Szymczak stwierdził, że trudno będzie wyegzekwować od grup 
zorganizowanych respektowanie dwugodzinnej blokady boiska dla rodzin z dziećmi. 
W tej kwestii pozostaje liczyć wyłącznie na dobrą wolę i kulturę osobistą tych osób. 

Pani Sekretarz proponuje pozostawić niniejsze kwestie administratorowi obiektu, 
oraz uważa, że skoro radny Bytniewski jako animator podjął się organizowania 
„rodzinnych sobót” na orliku w Tulcach to może należałoby informację o tych 
zajęciach zawrzeć na stronie internetowej urzędu gminy. 

Radny Bytniewski stwierdził, że niejednokrotnie rodziny nie chcą korzystać              
z pomocy animatora więc jego rola ogranicza się wtedy do wydania sprzętu i obsługi 
technicznej. 

Pani Sekretarz podsumowała, że poprzez podjęcie niniejszej uchwały stwarza się 
możliwość udostępniania „Orlika” w niedzielę. Wszelkie sprawy organizacyjne,                 
po uprzednim przekazaniu sugestii radnych, pozostają w gestii dyrektora GOKIS.  

Radny Drzewiecki jeszcze raz podkreślił słuszność inicjatywy radnego 
Bytniewskiego, oraz zaproponował, aby w początkowej fazie funkcjonowania orlików 
w niedzielę zaniechać wymogu rezerwacji i sprawdzić jakie będzie zainteresowanie tą 
inicjatywą wśród mieszkańców. Pozwoli to dyrektorowi GOKIS przyjąć właściwe 
kryteria podczas wyznaczania godzin przeznaczonych dla poszczególnych 
użytkowników orlików.  Radny Drzewiecki zapytał czy przedmiotowa dyskusja 
dotyczy dwóch gminnych orlików? 

Pani Sekretarz potwierdziła. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XL/301/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

 



Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XL/302/2014 w zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XL/302/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Oceny zasobów pomocy społecznej za 2013r. dokonała za pomocą prezentacji 
multimedialnej Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Mirosława Radzimska. 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 Radny Drzewiecki zapytał czy zawarte w prezentacji dane dotyczące liczby 
osób bezrobotnych dotyczą osób bezrobotnych zameldowanych czy zamieszkujących 
na terenie Gminy Kleszczewo? 
 Pani Radzimska wyjaśniła, że szacowany poziom bezrobocia uwzględnia 
bezrobotne osoby zameldowane w Gminie Kleszczewo. 
 Radny Drzewiecki zapytał na czym polega kontrakt socjalny? 
 Pani Radzimska poinformowała, że kontrakt socjalny jest to umowa zawarta           
z klientami Ośrodka Pomocy Społecznej, mobilizująca ich do konkretnych działań. 
Podopieczny OPS zobligowany jest do wykazania określonej inicjatywy w zamian            
za co OPS udzieli mu pomocy.  

Radny Drzewiecki zapytał co dzieje się w sytuacji kiedy dana osoba                    
nie wywiązuje się ze zobowiązań? 
 Kierownik Radzimska stwierdziła, że skutkować to może pozbawieniem 
pomocy z OPS np. wstrzymaniem zasiłku okresowego. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Radna Kosmowska poinformowała, że Komisja Oświaty i Kultury oraz 
Komisja Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie, którego tematem 
była służba zdrowia na terenie gminy, turystyka i promocja gminy, fundusz sołecki 
oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. Radny Lammel poinformował, 
że komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podjęła temat działalności ARiMR oraz 
omówiła sprawy bieżące gminy. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
1.04.2014r. – spotkanie ze Starostą i Wicestarostą Powiatu Poznańskiego w sprawie 
dróg powiatowych i magazynu w Komornikach. Efektem rozmów była 
przeprowadzona przez przedstawiciela Zarządu Dróg Powiatowych inspekcja dróg 
powiatowych znajdujących się na terenie Gminy Kleszczewo, oraz podjęta przez 
Starostwo decyzja o wznowieniu postępowania dotyczącego magazynu                              
w Komornikach, 

 



8.04.2014r. – Zjazd Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, w trakcie 
którego Gminę Kleszczewo reprezentował Przewodniczący Lesiński, 
10.04.2014r. – posiedzenie Zarządu oraz Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia 
SCHRONISKO. Tematem spotkania było uaktualnienie budżetu i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. Podjęto też decyzję o finalizowaniu inwestycji budowy 
schroniska przy jednoczesnej dopłacie składek ze strony członków Związku,   
11.04.2014r. – wizyta w urzędzie gminy gimnazjalistów ze szko ły w Tulcach,  
15.04.2014r. – wizyta w urzędzie gminy gimnazjalistów ze szko ły w Kleszczewie, 
12.04.2014r. – Turniej Piłki Siatkowej Samorządowców Metropolii Poznań, 
23.04.2014r. – spotkanie dotyczące Master Planu dla Poznańskiej Kolei 
Metropolitalnej, 
28.04.2014r. – podpisanie notarialnej umowy kupna – sprzedaży budynków 
Spółdzielni Usług Rolniczych - ostatecznie transakcja opiewała na kwotę 487.000zł,   
28.04.2014r. – pogrzeb Pana Edmunda Nożewnika, który pełnił funkcję naczelnika 
gminy w latach 1973-1983. 
 
 Pan Wójt poinformował o uzyskaniu wstępnej akceptacji złożonego w 
ubiegłym roku wniosku dotyczącego Programu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu”. Program obejmie 100 rodzin, które bezpłatnie otrzymają komputery, 
zostaną przeszkolone z zasad ich użytkowania oraz nieodpłatnie będą mogły korzystać 
z Internetu. Konsekwencją projektu będzie upowszechnienie w gminie Internetu 
szerokopasmowego, który dostępny będzie też we wszystkich instytucjach gminnych i 
świetlicach wiejskich. Środki z Programu pozwolą na zakup 55 komputerów dla 
jednostek gminnych. Wybudowana zostanie część sieci światłowodowej, oraz 
powstaną dwa maszty umożliwiające rozprzestrzenianie Internetu drogą radiową. 
Program umożliwi też w przyszłości stworzenie systemu monitoringu. Wartość 
Programu to 1.800.000zł, środki w 100% pochodzą ze środków unijnych, bez wkładu 
własnego ze strony gminy.  
 

Pan Wójt poinformował także, o akcji przyjmowania wniosków                               
o dofinansowanie likwidacji wyrobów zawierających azbest. Zainteresowanie jest 
duże, gdyż tegoroczny program zakłada bezkosztowy demontaż, utylizację i transport 
azbestu.   

Pan Wójt dodał, że wyznaczone zostały terminy zbioru odpadów z terenu 
gminy przez mobilne PSZOK - i.  

 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że podczas zjazdu przedstawicieli 
członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich wyróżniona została 
„aktywna gmina” Opalenica i „aktywny powiat”  pilski.  
 
 Pan Wójt zasugerował podjęcie tematu farmy wiatrowej i stwierdził, że                  
w sytuacji kiedy trwają prace nad ustawą zakładającą odległość siłowni wiatrowych 
3km od zbudowań, podejmowanie uchwały w sprzeczności z tymi założeniami byłoby 
niewłaściwe. Zdaniem Wójta należy obecnie zaniechać wszelkich działań w tej 
sprawie oraz rozważyć czy przy  sprzeciwie dużej grupy mieszkańców gminy 
podejmować jeszcze w przyszłości temat budowy farmy wiatrowej na terenie Gminy 
Kleszczewo.  

 



 Radnym ponownie przedłożone zostały mapy obrazujące propozycje nowych 
lokalizacji siłowni wiatrowych na terenie gminy. 
 Radny Drzewiecki proponuje, aby wstrzymać się z podejmowaniem decyzji            
w sprawie budowy farmy wiatrowej do czasu powstania stosownej ustawy. Radny 
uważa, że na tym etapie nie należy przekreślać tej inwestycji, a poczekać na wejście    
w życie ustawy do której przepisów Rada Gminy będzie mogła się odnieść przy 
podejmowaniu decyzji.  
 Radny Świątczak przypomniał, że na analizowanie tematu budowy farmy 
wiatrowej Rada Gminy poświęciła wiele czasu i w obecnej sytuacji należałoby 
poczekać na wejście w życie przygotowywanych regulacji prawnych. Radny uważa, że 
przyjęcie określonych rozwiązań odległościowych to konsekwencje dwustronne tzn.           
z jednej strony uniemożliwiają one posadowienie siłowni wiatrowych w niektórych 
lokalizacjach, a z drugiej strony założenie np. 3km doprowadzi do niemożności 
sprzedania działki w tym rejonie i wybudowania tam domu. Radny podkreślił, że 
ustawa o odnawialnych źródłach energii musi wejść w życie, aby Polska uniknęła 
wysokich kar. Nie można oczywiście zdaniem radnego ignorować głosów sprzeciwu 
wśród mieszkańców, natomiast zapisy ustawowe będą dla radnych wytycznymi przy 
podejmowaniu decyzji. Radny uważa, że nie ma jednoznacznych dowodów na 
szkodliwość farm wiatrowych, a skoro wśród lokalizacji wytypowanych pod siłownie 
wiatrowe ok. 68-72% jest zabezpieczonych umowami wstępnymi, to chociażby przez 
wzgląd na osoby, które umowy podpisały należałoby poczekać. 
 Przewodniczący poparł propozycję wstrzymania prac do czasu przyjęcia 
stosownych regulacji przez sejm.  
 Pan Wójt stwierdził, że na etapie inwestycji siłownie wiatrowe są bardzo 
kosztowne, ale nie ma żadnej formy produkcji energii, która nie wymagałaby 
nakładów finansowych. Przeciwnicy wiatraków w swoich publikacjach krytykując 
farmy wiatrowe sugerują inwestowanie w energetykę jądrową czy energetykę opartą 
na kopaniach węgla brunatnego, co wskazuje na ewidentną grę interesów. 
Niewątpliwie ingerencja w otoczenie tych źródeł pozyskiwania energii jest, bądź 
potencjalnie może być dużo większa niż siłowni wiatrowych. Pan Wójt skłania się ku 
tezom prof. Feliksa Jaroszyka z Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu, który w 
oparciu o wieloletnie badania bodźców, którym przypisuje się szkodliwe działanie w 
przypadku wiatraków wyjaśnia, że w świetle znajomości istoty tych zjawisk, przy 
stosowanych obecnie ograniczeniach  brak jest racjonalnych  podstaw do 
przypisywania tym źródłom ekologicznej energii negatywnego oddziaływania na 
organizm człowieka. Problemem jest jedynie kwestia braku akceptacji budowli w 
swoim otoczeniu. Trudno więc będzie zmienić podejście osób negatywnie 
nastawionych do takiej inwestycji. Pan Wójt podkreślił, że gminy które zainwestowały 
w farmy wiatrowe sukcesywnie je rozbudowują. Mieszkańcy zaniechali protestów gdy 
zrozumieli, że pieniądze z podatku od tych budowli przyczyniają się do poprawy 
warunków ich życia. 

Radny Świątczak zasugerował, aby dla uspokojenia mieszkańców na stronie 
internetowej urzędu gminy zamieszczać informacje prezentujące farmy wiatrowe              
z różnych punktów widzenia oraz pokazujące skalę finansowych korzyści jakie dla 
lokalnej społeczności niesie taka inwestycja, a które to środki można by przeznaczyć 
np. na chodnik, czy szkołę. Radny uważa, że ciekawym elementem w nowej ustawie 
są ogniwa fotowoltaiczne, a dyskutując o energii wiatrowej, atomowej, czy innej 

 



problem pozyskiwania energii rozpatrywać należy zdaniem radnego pod kątem tego  
co w dłuższej perspektywie jest bezpieczniejsze i korzystniejsze. 
 Pan Wójt stwierdził, że różne metody produkcji energii muszą się nawzajem 
uzupełniać. Poza źródłami energii odnawialnej nadal muszą funkcjonować źródła 
konwencjonalne. 
 Przewodniczący Lesiński zarządził głosowanie w sprawie zawieszenia 
procedury dotyczącej utworzenia farmy wiatrowej na terenie Gminy Kleszczewo             
do czasu wejścia w życie stosownej ustawy. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
  
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Pan Wójt poinformował, że planowana jest budowa rurociągu na ul. Lawendowej 
w Gowarzewie. Pozwoli to odprowadzić wodę z ulicy Szafranowej, do której budowy 
zobligował się deweloper. Budowa fragmentu chodnika na ul. Siekiereckiej także 
wymaga wykonania odwodnienia. Gmina sygnalizuje więc gotowość budowy 
chodnika i przygotowanie miejsca włączenia kanalizacji deszczowej, oczekując w 
zamian ze strony starostwa wykonania odwodnienia jezdni   i ułożenia nawierzchni.  

Radna Wojciechowska zapytała czy wykonywane ostatnio przez służby drogowe 
pomiary w Nagradowicach mają związek z rozmowami prowadzonymi 1 kwietnia            
w  starostwie? 

Pan Wójt potwierdził, oraz dodał, że gmina oczekuje od Starostwa korekty 
odwodnienia i pokrycia asfaltem zniszczonej ok 200m nawierzchni jezdni w  
Nagradowicach, deklarując w zamian za to wykonanie tam chodnika. Negocjacjom ze 
Starostwem podlega też wykonanie nowej nawierzchni jezdni na odcinku ok. 200m w 
Tulcach (odcinek od drogi wojewódzkiej do skrzyżowania z ulicą Średzką) w zamian 
za co gmina wykona chodnik wzdłuż kościoła w Tulcach. Kolejne zobowiązanie 
dotyczy odcinka chodnika w Śródce. Pan Wójt podkreślił, że Gmina Kleszczewo 
podjęła się dużego zakresu prac, więc powiat nie powinien mieć podstaw do 
odrzucenia propozycji współpracy na wspomnianych wyżej zasadach. 

Radna Wojciechowska zapytała czy założono jakieś terminy realizacji tych 
przedsięwzięć? 

Pan Wójt poinformował, że w/w przedsięwzięcia Gmina chce wykonać w 
bieżącym roku. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że w porządku sesyjnym Rady Powiatu Poznańskiego 
ujęto uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kleszczewo realizowania omawianych 
zadań. 

 
Radny Drzewiecki zapytał czy cała ul. Miętowa zostanie odwodniona? 
Pan Wójt wyjaśnił, że na tym etapie przedsięwzięcie dotyczy połowy tej ulicy - 

od strony ul. Brzozowej, gdzie przygotowano już studzienkę do której ten odcinek 
zostanie podłączony. 

Radny Drzewiecki zapytał czy to ul. Miętowa zostanie wykonana przez 
developera? 

Pan Wójt poinformował, że umowa z developerem dotyczy budowy                       
ul. Szafranowej. 

 



Radny Drzewiecki zapytał czy projekt zakłada rury o średnicy, która umożliwi 
odbiór wody z ul. Siekiereckiej? 

Pan Wójt potwierdził. 
 
Radny Drzewiecki zapytał czy ujęta w budżecie gminy kwota 2.000zł 

przeznaczona na wybory do euro parlamentu zostanie gminie zwrócona? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że gmina otrzymuje pieniądze na organizację wyborów 

jako, że jest to zadanie zlecone. W sytuacji kiedy tych pieniędzy jest za mało 
uruchamiane są dodatkowe środki własne gminy - głównie na transport autobusowy.  

 
Pani Jolanta Fludra zaprosiła na organizowany 17 maja br. w Śródce wieczór            

w Muzeum Strażackim. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:50. 
 
Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 
Henryk Lesiński 

 

 


